
Statutární město Brno 
Městská část Brno – Líšeň 
určeno k projednání do Rady MČ Brno – Líšeň 
 

Zápis z jednání Bezpečnostní komise RMČ 
č. 1/2017 ze dne 3. 1. 2017 konané v revíru Východ MP Brno 

 

Mgr. Jaroslav Stross, předseda BK (dále jen „předseda“) zahajuje jednání Bezpečnostní 
komise v 17.15 

Konstatuje přítomnost členů: 

- Miloslav Čada 
- Oldřich Lupečka 
- Bc. Josef Kučerňák (dále jen „vedoucí MP Východ“) 
- Mgr. Michal Simandl 
- Mgr. Tereza Vašíčková 

a dále přítomnost hostů: 

- PhDr. Miloš Freiberg (místostarosta Brno – Líšeň) 
- Mgr. Jiří Karásek (místostarosta Brno – Vinohrady) 
- npor. Bc. Stanislav Bařina (vedoucí OO PČR Bystrc) 

Dále konstatuje, že byli řádně omluveni:  

- Ing. Bohumír Myslín  
- Ing. Alexandr Tomáš 
- Ing. Jiří Kopecký 

Nepřítomni bez omluvy: 

- Radek Kratochvíl 
 

Následně předseda BK předal slovo přítomným členům BK a hostům. 

Jiří Karásek: 

-představuje přítomným kamerový systém, shrnuje krátce jeho historii a zavádění systému 
v rámci MČ Vinohrady….Líšeň není zapojena, i když v minulosti mohla být, byl o to 
zájem…MČ Vinohrady obdržela dotaci na zřízení kamerového systému….bylo zřízeno 
lokální dohledové centrum v prostoru dozorčí služby revíru Východ MP Brno…v loňské roce 
byly pořízeny dvě zcela nové digitální HD kamery s maximálním možným zoomováním 
k současně již provozovaným….MČ kamery vlastní a servisuje odbornou firmou, ale nemá 
přístup k záznamům, ten má jen MP Vinohrady 
-vedeno v zabezpečených trasách vzduchem (přenos vzduchem nebyl dříve legislativně 
možný) 
-původně vedeno spolu s MČ Židenice, která v současné době svá třemi kamerami 
monitorovaná místa neudržuje v provozu 
-MČ Líšeň prý stále vlastní monitorovací technické vstupní zařízení na území Vinohrad, které 
se váže ke dvěma monitorovaným bodům, jež jsou ale v Líšni již delší dobu neudržovány a 
jsou de facto nefunkční (lokality Hochmanova a Masarova) 
-většina kamerových bodů, i těch starších, v MČ Vinohrady, je stále funkční 



-přenášený a pořízený záznam je uchováván po dobu 30 dnů, pak se maže 
 
Jaroslav Stross: 
 
-dotázal se, zda je možné kamerový systém Vinohrad do budoucna napojit na stále vznikající 
celoměstský kamerový systém ? 
 
Jiří Karásek: 
 
-odpověděl, že to možné je. Dále uvedl, že z kvartální statistiky trestné činnosti PČR za dobu 
8 let, kterou kvalitní a funkční kamerový systém může ovlivnit, po zavedení kamerového 
dohledu na Vinohradech došlo ke snížení o cca 40 – 60%, MČ Líšeň má tuto TČ mnohem 
vyšší.  
-navrhuje prosazení navýšení personálního stavu pro dohledové centrum revíru Vinohrady, 
aby se pracovník mohl soustředit pouze na dohledové centrum 
-nezná stav přenosového zařízení ve vlastnictví MČ Líšeň s tím, že je nožné kontaktovat 
servisní společnost s tím, že poskytne kontakty, aby sdělili případný technický stav a navrhli 
další řešení 
 
Informace z dohledového centra MP Vinohrady: 
 
-představeny záběry ze starších i nově zakoupených kamer, přičemž záběry/záznamy 
nových kamer jsou výrazně lepší. Je předveden noční i denní záznam, přiblížení objektu, 
záznam archivní noční i denní, a je patrné, že záběry nových kamer jsou schopné přiblížit 
SPZ aut i detaily obličeje. 
 
Miloš Freiberg: 
 
-sděluje, že projekt kamer by stál 500-600 tisíc Kč přičemž se počítá s cca 11 kamerami 
 
Jaroslav Stross: 
 
-představuje projekt na zlepšení bezpečnostní situace v Líšni (např. v lokalitách u 
obchodních center Albert a Billa, parku Trnkova, líšeňské Rokli apod.) Byla vytvořena nová 
operativní komise: Komise veřejného pořádku, prevence a údržby (KVPPU), kterou by mělo 
v průběhu roku 2017 tvořit 8-10 osob v hlídkách po dvou – předpokladem je, že většina 
z těchto osob budou současní nebo bývalí příslušníci bezpečnostních sborů (PČR, MP, AČR 
apod.) s praxí po roce 1989 a čistým výpisem z Rejstříku trestů, tedy mají s podobnou 
činností profesní zkušenosti 
Důvodem je zajištění lepšího dohledu na veřejný pořádek a prevenci. Hlídky budou ve 
dvoučlenném složení vykonávat dohledovou a vyhledávací  činnost, a to zejména o 
víkendech, kdy není ze strany PČR zajištěn stálý dohled a ze strany MP Brno je dohled 
omezený. 
Komise bude gesčně podléhat radnímu pro bezpečnost, během roku 2017 by se měla ustálit 
na počtu cca 8-10 členů a na předsedu této komise je navržen pan Mgr. František Ševčík, 
který má dlouholetou praxi u Policie ČR (od 03/1992 do 04/2016).  V současné době působí 
jako OSVČ - zástupce spolku PRESAFE a věnuje se podpoře činností vedoucích k prevenci 
sociálně patologických jevů (kriminality, rizikového chování, závislostí aj.) ve společnosti 
a zvyšování kompetencí laické i odborné veřejnosti v oblasti bezpečného chování při 
kontaktu s osobami ohroženými sociálně patologickými jevy s působností po celé ČR. 
Členové této komise budou především z řad současných či bývalých policistů, strážníků MP 
a Armády ČR, případně členů bezpečnostní komise, kteří si již vyřizují výpis z rejstříku trestů 



a doloží věrohodným způsobem jejich polistopadovou službu v ozbrojených sborech. V komisi 
by měli působit i lidé, kteří mají zkušenosti s prevencí sociálně patologických 
jevů (kriminality, rizikového chování, závislostí aj.).  
Členové komise budou charakterem své činnosti o víkendech (Pá od 18:00 – Ne 24:00) 
poskytovat součinnost a pomoc PČR a MP Brno, kde budou prostřednictvím speciálních 
telefonních linek informovat o páchané trestné či přestupkové činnosti a žádat výjezd 
policejních hlídek na místo činu. Působit budou tyto hlídky výhradně na území MČ Brno-
Líšeň. Jejich postup bude, jako u každé jiné osoby, v  případě nutnosti v souladu s § 76 
trestního zákona. Členové této komise se budou snažit nabídnout prostřednictvím hlídek MP 
a PČR, nebo i sami, osobám ohroženým sociálně patologickými jevy metodickou pomoc, 
spočívající v možnosti jejich začlenění do různých celoměstských projektů či aktivit (např. 
zajištění údržby a čistoty veřejných prostranství města, apod.).  
Za účelem vytipování exponovaných míst budou na žádost radního pro bezpečnost probíhat 
společná jednání BK a KVPPU. Členové KVPPU budou v terénu telefonicky komunikovat 
jako „všímavý občan, který učinil oznámení o páchání přestupku nebo trestného činu“ 
s operačními středisky MP a PČR na speciálních telefonních číslech. Mohou případně i 
dosvědčit průběh spáchání přestupku či trestného činu. V krajním případě mohou jako 
kterýkoliv jiný občan zadržet osobu podezřelou ze spáchání tr. činu dle § 76 odst. 2 trestního 
řádu. 
Po řádném zahájení činnosti této nové komise poskytne radní pro bezpečnost líšeňské 
veřejnosti stručnou informaci v Líšeňských novinách, případně i prostřednictvím TV 
rozhovoru přes portál www.vlisni.cz. 
 
-vzhledem k značnému množství neomluvených absencí na jednáních BK je navrženo 
odvolání pana Radka Kratochvíla z BK  
– návrh usnesení – pro 7, zdržel se 0, proti 0 
navrhuje se jmenování Mgr. Františka Ševčíka členem BK  
– návrh usnesení – pro 7, zdržel se 0, proti 0 
 
Mgr. Ševčíka by také měla Rada jmenovat předsedou nově vzniklé KVPPÚ, dalšími zatím již 
známými členy této komise by se měli stát Mgr. Simandl a Mgr. Stross. Další členové jsou ve 
fázi výběru. 
 
 
Miloš Freiberg: 
 
-upozorňuje na požáry kontejnerů převážně v prosinci 2016 a předkládá spolu s předsedou 
BK zprávu od Hasičského záchranného sboru o těchto událostech Bc. Kučerňákovi. 
-upozorňuje rovněž na vandalismus v líšeňské rokli a žádá o zvýšený dohled nad touto 
lokalitou. 
 

Předseda ukončuje jednání Bezpečnostní komise v 18.30 hodin. 

 

Přílohy: prezenční listina 

              

Příští jednání BK bude 1. února 2017 v 17:00. 

 

 

 



Mgr. Jaroslav Stross 
radní pro bezpečnost, 
předseda bezpečnostní 
komise MČ Brno - Líšeň 
tel. : 605 229 682 
jaroslav.stross@seznam.cz 
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